               KÖK VE EK








ETKİNLİK 1
Aşağıdaki sözcüklerin köklerini inceleyerek bu köklerin isim kök mü fiil kök mü olduğunu bulunuz. İlgili kutuyu boyayınız.
               isim kök
fiil kök
yangın
fiil kök
isim kök
hayatta

Sizler de isim ve fiil köklere beşer tane örnek yazınız.


ETKİNLİK 2 
Aşağıdaki sözcüklerin karşısına kökü isim olanlara “İ” fiil olanlara “F” yazınız.





	· Çocuklar…
· Sermayesi..
· Parayı…
· Suluğu…
· Ekşili…
· Sabahki…
· Dize….
· Gezi…
· Bakıcı...
· Susuz…
· Gözlük…
· Dalgıç…
· Annem..
· Sevgi…
· Dostlar……
· Ayağım…..
· Katkı……
· Dolapta…..
· Tarafsız…
· Çürük….
· Yazı…….

	





ETKİNLİK 3
Aşağıdaki sözcüklerin köklerini inceleyip uygun olan kutucuğu işaretleyiniz.

	
KELİMELER
	
İSİM KÖK
	
FİİL KÖK

	
Odunlukta
	
	

	
Süre 
	
	

	
Sepetteki
	
	

	
Saygı
	
	

	
Sucu 
	
	

	
Soğanlar 
	
	

	
Topumuz 
	
	

	
Etkili 
	
	






ETKİNLİK 1
Aşağıdaki sözcüklerin aldıkları ekleri inceleyip uygun olan kutucuğu işaretleyiniz.

	
KELİMELER

	
YAPIM EKİ
	
ÇEKİM EKİ

	
Elbisem 
	
	

	
Dostluk 
	
	

	
Kapıcı 
	
	

	
Elmalar 
	
	

	
Suyunu 
	
	

	
Sessiz 
	
	

	
Anahtarı 
	
	

	
Yara 
	
	






ETKİNLİK 2 
Verilen bilgileri destekleyen dörder tane örnek yazınız.



ETKİNLİK 3 

Aşağıdaki sözcüklerden yapım eki alanın karşısına “Y” çekim eki alanın karşısına “Ç” yazınız.
· Silgi…
· Sebzeler..
· Sazlık…
· Babası…
· Kapısı…
· Görgü…
· Senin…
· Sokakta…
· Balıkçı…
· Kadınlar…
· Batı…
· Güneşlik...
· Sineklik….
· Kalemler…
· Kitaplık….
· Kelimeyi…
· Örtü….
· Sessiz…








ETKİNLİK 4 
Aşağıdaki sözcüklerden yapım eki alanları “sarı”ya çekim eki alanları “kırmızı”ya boyayınız.








ETKİNLİK 5 
	Kelimeler
	Kelimenin Kökü
	Aldığı Ek

	Bilgin
	        Bil-
	   -gin

	Kulaklık
	
	

	Saatim 
	
	

	Okumuş 
	
	

	Şekerlik 
	
	

	Sevgi
	
	

	Gözlükler 
	
	

	Korkuluk 
	
	

	Yapıt
	
	

	Koku
	
	

	Bilgi
	
	

	Doğum
	
	

	Soğuklar
	
	

	Büyükler 
	
	

	Sahibi 
	
	

	Çantam 
	
	

	Susamlı 
	
	

	Yağmurlu 
	
	

	Koltukta 
	
	

	Babama 
	
	

	Sevgisiz 
	
	

	Toprağı 
	
	

	Papatyalar 
	
	

	Desenli 
	
	

	Ormanlık 
	
	



ETKİNLİK 6  
	
Kelimeler
	Kelimenin Kökünün
Türü 
	
Aldığı Ek
	
Yapım Eki
	
Çekim Eki

	Okulun
	
	
	
	

	Türkçe 
	
	
	
	

	İzledi 
	
	
	
	

	Geçitte 
	
	
	
	

	Azıcık 
	
	
	
	

	Yastığı 
	
	
	
	

	Öğrenciler 
	
	
	
	

	Çiçeklikten 
	
	
	
	

	Başkanım 
	
	
	
	

	Akıllı 
	
	
	
	

	Arabası 
	
	
	
	

	Soğuktan 
	
	
	
	

	Minicik 
	
	
	
	

	Caddede 
	
	
	
	

	Kanadı 
	
	
	
	

	Çiçekli 
	
	
	
	

	Yeşillik 
	
	
	
	

	Korku 
	
	
	
	

	Yapıt 
	
	
	
	

	Kanıt 
	
	
	
	

	Şekersiz 
	
	
	
	

	Bahçede 
	
	
	
	

	Gölgeye 
	
	
	
	

	Sargıyı
	
	
	
	

	Acısız 
	
	
	
	

	Ağlayacak 
	
	
	
	

	Daracık 
	
	
	
	

	Gülücük 
	
	
	
	

	Umudu 
	
	
	
	

	Beyazdan 
	
	
	
	




                                                 SORULAR

1.Aşağıdaki sözcüklerden hangisi birden fazla yapım eki almıştır?
Etkili 
Mutsuz 
Kitapçılar 
Sütçüyü 

Yapım eki çekim ekinden önce gelir.
2.Aşağıdaki sözcüklerin hangisinde bu kurala uyulmamıştır? 
Annemsiz
Babamla
Kömürlükte
Yolların 









4.Aşağıdaki sözcüklerden hangisinin kökünün türü diğerlerinden farklıdır?
A Bilgi
B)Susuz
C)Dize
D)Yapı

3. Aşağıdakilerin hangisinde farklı bir yapım eki kullanılmıştır?
A) Uslu
B) Simitçi
C) Gezici
D) Paralı 


	







6.Aşağıdaki sözcüklerden hangisi kök halindedir?
A)Gölge
B)Bölge
C)Bilge
D)Süpürge

5.Aşağıdaki cümlelerin hangisinde altı çizili sözcük aldığı ek sayesinde yeni bir anlam kazanmamıştır?
A)Boyum epey uzadı.
B) Çocuk sessizce oturuyordu.
C)Onun için arkadaşları değerliydi.
D) Aydınlık günler bizi bekliyor.
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sayım


isim kök


fiil kök











EK


YAPIM EKİ
Eklendiği sözcüğün anlamını, yapısını değiştiren eklerdir.


ÇEKİM EKİ
Sözcüğün yalnızca çekimlenmesini sağlayan, sözcüğe cümlede işleyiş kazandıran eklerdir.










Bir sözcük birden fazla yapım eki alabilir.







Bir sözcük hem yapım eki hem çekim eki alabilir.







Yapım ekleri çekim eklerinden önce gelir.












çiçekçi


hastalık


adama


yazlık


ödevler

















güller


kapıcı


yazıcı


sebebi


odasında

















KÖK
Sözcüğün anlamlı en küçük parçasıdır.


İSİM KÖK
Varlıkların, kavramların ismi olan köklerdir. İsim kökleri "-mek/-mak" ekini almazlar.


FİİL KÖK
Hareket anlamı taşıyan köklerdir. Fiil kökleri "-mek/-mak" ekini alırlar.








